
Radniční vlk se nažral a hazardní koza zůstala celá 
 

Hazard je zregulován, tím vše vyřešeno, jako by vzkazovala znojemská radnice občanům. 
Zastupitelé dne 22. 10. 2013 kývli (z 26 přítomných 25 pro, 1 se zdržel hlasování) na 
vyhlášku města č. 5/2013 o tzv. omezení hazardu. Než se dostanu k rozboru vyhlášky, která je 
dle mého názoru naprosto nedostačující, k hazardu tolerantní, téměř nic nereguluje, uvedu 
nejdříve další protihazardní argumenty (předcházející najdete ve dvou mých Zápisnících na 
téma Stop hazardu). 

Vytváříme armádu gamblerů, jen aby pak mohly děti sportovat. To je zvrácené! Na 1 mil. 
Kč pro město musí hráči „prohrát“ cca 20 mil. Kč. To je nemravné! Táta od rodiny vrazí 
peníze do hracích automatů a my pak jeho dvěma dětem z inkasovaných peněz zaplatíme 
jazykové učebnice. To je nesmyslná výpomoc rodinám! Sociálně znevýhodnění či 
nepřizpůsobiví občané naházejí sociální dávky do hracích beden. To je okrádání státu, 
potažmo daňových poplatníků! Nikde se neprokázalo, že ve chvíli, kdy bude prohibice, 
naroste výrazně počet černých heren. Navíc z vyjádření policie vyplývá, že si s černými 
hernami dokáže poradit. Debata o černých hernách, to je odvádění pozornosti od podstaty 
věci! 

Výše zmíněná vyhláška je bojem proti hazardu jen naoko. Týká se tří oblastí. Zakazuje 
jakoukoliv venkovní reklamu propagující hazard. Budiž, ale je to jen kosmetická úprava. 
Vylepší vzhled města, pomůže turismu, hráče neodradí. Účinnější by bylo herny nemít, než 
z nich pouze sundat světelná lákadla. Zakazuje zřízení nových heren, ale pouze 
v exponovaných oblastech. Stávající provozovatelé hazardního byznysu zaplesali, lukrativní 
kšefty mohou běžet dál – žádné rušení, žádná konkurence, pouze zakonzervování současného 
stavu. Opravdovým snižováním rizik gamblerství není ani třetí zákaz – mít zavřeno od šesté 
do osmé hodiny ranní, tedy v době, kdy jde mládež do školy. Bingo! To je tedy opatření „par 
excellence“. Co takhle místo toho masivní podpora prevence cílená na konkrétní skupiny dětí 
školního věku? 

Škoda, že do Znojma nedolehl hlas z Blanska. Tamní starosta Lubomír Toufar (ČSSD, od 
října 2013 poslanec) vyzval představitele dalších obcí, aby zakázali hrací automaty, stejně 
jako to udělali blanenští zastupitelé na svém zasedání 17. 9. 2013. Tak nevím. Chceme 
celkové ozdravení města nebo necháme dále tikat časovanou bombu hráčské závislosti, která 
předtím než doopravdy vybuchne, čas od času zahrozí (tu kriminalitou u hotelu Dukla, tu 
vznikem sociálně vyloučené lokality)? 


